
 

 

 

Geachte mevrouw Uslu, 

 

Met belangstelling hebben wij kennisgenomen van het advies van de Raad voor Cultuur voor het 

aanvraag- en beoordelingsproces voor de Basisinfrastructuur 2025-2028. Wij zijn positief over een 

aantal adviezen zoals de intentie om de aanvraagprocedure te verlichten, de verdere vervolgstappen 

voor concretisering van de codes, aandacht voor duurzaamheid en het advies om meer budget vrij te 

maken voor de jeugdpodiumkunsten en festivals. Dit geldt zeker ook voor onze 

jeugdtheatergezelschappen Het Houten Huis en Garage TDI en onze drie “BIS” festivals Oerol, 

Noorderzon en Eurosonic Noorderslag.  

 

Teleurgesteld zijn wij ook. Wij zien opnieuw dat er geen stappen worden gezet voor een betere 

regionale spreiding van de middelen. Integendeel zelfs, regionale spreiding is in het advies het 

sluitstuk van de beoordeling. 

 

Voor een plattelandsregio als Noord Nederland is regionale spreiding van groot belang. Wij zien over 

de hele breedte dat de bijdrage van het Rijk in de regio sterk achterblijft ten opzichte van de 

Randstad. Hierdoor ontstaan grote regionale verschillen in de brede welvaart, wat ook is vastgesteld 

in het rapport ‘Elke regio telt!’. Voor wat betreft cultuur constateren wij dat bijvoorbeeld Drenthe 

onderaan bungelt als het gaat om de bijdrage van het Rijk per inwoner. Kijkend naar de standplaats 

van de meerjarige cultuursubsidies vanuit de BIS, de landelijke fondsen, de erfgoedwet en de 

matchingsregeling verbreding en vernieuwing ontvangt Drenthe per inwoner iets meer dan twee 

euro. In Noord-Holland is dit meer dan 60 euro per inwoner. 

We zien elkaar op 11 september in Fryslân en wanneer  u op 18 september naar Drenthe komt 

kunnen we eveneens doorpraten over dit onderwerp. Met onze Noordelijke partners binnen We the 

North en in dit geval ook de Drentse gemeenten werken wij hard aan het in stand houden en 

versterken van onze Noordelijke infrastructuur, zodat iedereen toegang krijgt tot kunst en cultuur en 

regionale talenten de kans krijgen om zich te ontwikkelen. Wij zijn trots op onze jarenlange 

Noordelijke culturele samenwerking en de effecten van onze gezamenlijke investeringen in de 

Noordelijke cultuursector.  

 

 

 

 



 

 

Om een volgende kwalitatieve stap te kunnen maken vragen wij u regionale spreiding van middelen 

een wezenlijk onderdeel van uw toekomstig beleid te maken. Voor het noorden is het ook van belang 

dat Drentse topinstellingen als Garage TDI, Peergroup en Into Nature daarmee kunnen doorgroeien 

tot instellingen van (inter)nationaal belang.   

Kunst en cultuur speelt voor ons een belangrijke rol in diverse maatschappelijke, sociale, 

economische en ruimtelijke ontwikkelingen. Om dit tot bloei te laten komen in een plattelandsregio 

is een andere aanpak nodig dan in de grote steden. Hierbij is het van essentieel belang dat het Rijk 

hiervoor ruimte biedt en samen met ons optrekt.     

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens de bestuurders We the North, Nelleke Vedelaar, gedeputeerde provincie Drenthe 

 

We the North: 

- Bert Jan ten Oever, wethouder gemeente Assen 

- Dewy Leal, wethouder gemeente Emmen 

- Hein Kuiken, wethouder gemeente Leeuwarden 

- Kirsten de Wrede, wethouder gemeente Groningen 

- Mirjam Wulfse, gedeputeerde provincie Groningen 

- Sietske Poepjes, gedeputeerde provincie Fryslân 

 


